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PROTOKÓŁ NR  38-4 /2013 
z posiedzenia Komisji Kultury i Promocji 

Rady Miasta Gdańska 
które odbyło się 28 marca 2013 roku. 

 
 
Komisja rozpoczęła posiedzenie o godzinie 08:30, zakończyła o godzinie 09:15. 
 
Obecność : 
W posiedzeniu uczestniczyło 5 członków Komisji, wg listy obecności, która stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Marek Bumblis otworzył posiedzenie, powitał zebranych  
i stwierdził quorum. Poinformował, Ŝe porządek został wysłany do radnych drogą 
elektroniczną – Porządek Obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Obradowano według następującego porządku posiedzenia: 
 
1.Opiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania Kapituły „Medalu Św. 
Wojciecha (S. Adalbertusa)” i „Medalu Księcia Mściwoja II (Mestwina II)”. 
2. Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja. 

 
Porządek obrad poddano pod głosowanie.  
 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja – jednogłośnie  5  głosami „za” – przyjęła proponowany porządek. 

 

PUNKT 1 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania Kapituły „Medalu Św. 
Wojciecha (S. Adalbertusa)” i „Medalu Księcia Mściwoja II (Mestwina II)”. 

________________________________________________________________________ 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.  

Powiedział m.in., Ŝe projekt nie doszedł na czas, ale spotykamy się tylko raz w 
miesiącu. 

Jaromir Falandysz – członek komisji 
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To nie jest zwykłe opiniowanie uchwały. Mamy być jej inicjatorem. Nikt tego z 
nami nie konsultował. To nie jest wg forma w jakiej moŜna inicjować uchwały.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Projekt uchwały przygotował Pan przewodniczący Oleszek, Biuro Rady Miasta 
Gdańska. Poproszono mnie jak to było przed laty o inicjatywę w tym zakresie, bo 
jesteśmy komisją najbliŜszą tego typu inicjatywom. Nie dopatrywałbym się w tym 
Ŝadnych podtekstów, bo ich nie ma. 

Szymon Moś – członek komisji 

Kiedy dowiedział się Pan, Panie przewodniczący, Ŝe taka uchwała musi być 
procedowana.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Jakieś 10 temu. 

Szymon Moś – członek komisji 

Czyli nie było tak, Ŝe z prośbą o wprowadzenie tej uchwały juŜ na poprzednią sesję 
zgłaszał się do Pana przewodniczący? 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Nie. Dwa tygodnie temu dowiedziałem się o rewolucyjnej zmianie, Ŝe w miejsce 
Pani Winiarskiej wchodzi Pan Kiszkis. 

Piotr Skiba – członek komisji 

Źle się stało, Ŝe nie mieliśmy wcześniej tego projektu uchwały. Ja rozumiem Pani 
tłumaczenia i Pana przewodniczącego słowa, które padły dwa dni temu. To był 
duŜy błąd techniczny. Jakkolwiek uwaŜam, Ŝe powinniśmy tę uchwałę przegłosować 
i dać sobie z tym spokój, to powinniśmy wyraźnie zaznaczyć, Ŝe takie sytuacje nie 
mogą mieć miejsca. Natomiast z drugiej strony zadam takie pytanie. Czy to jest 
naprawdę taki duŜy problem jeśli przeniesiemy to na następną sesję. Jaki jest 
kalendarz? 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Patrzyłem kiedy się odbywały, pytałem Pana przewodniczącego, 22 kwietnia, jakoś 
w końcu kwietnia, chyba raz to się odbyło w maju, ale nie jestem pewny, w Dni 
Gdańska? 

Beata Wierzba – członek komisji 

Mamy szybciej sesję, 22 kwietnia.  

Szymon Moś – członek komisji 

Prosiliśmy o przesuniecie tego na następną sesję. Nie spotkała się ta prośba z 
aprobatą. Głosowaliśmy i odrzuciliśmy projekt, którego jesteśmy inicjatorami.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
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Nie odrzuciliśmy. śebyśmy ten projekt odrzucili to dał bym sobie spokój. 

Szymon Moś – członek komisji 

Nie podjęliśmy Ŝadnej decyzji. Ja nie mam Ŝadnych zastrzeŜeń co do tych nazwisk, 
ani do tej uchwały. UwaŜam, Ŝe w ten sposób nie prowadzi się komisji. UwaŜam, Ŝe 
to jest Pana, panie przewodniczący zaniedbanie. Nie wiem kiedy się Pan 
dowiedział, Ŝe ta uchwała musi być. Czy rzeczywiście tak jak słyszałem od 
przewodniczącego Oleszka, Ŝe juŜ miesiąc temu na ten temat zwracał Panu uwagę, 
czy nie. Nie mniej jednak nie podoba mi się w Ŝadnej sprawie ani takiej, która nie 
jest kontrowersyjna jak ta, ani w Ŝadnej innej, Ŝebyśmy w sytuacji kiedy komisja 
podejmuje jakąś decyzję, bo brak decyzji teŜ jest decyzją, jeŜeli jest taka 
sytuacja, Ŝebyśmy na siłę forsowali o godz. 15:46, tak jak p.Beata Wierzba 
napisała, ja się z nią w pełni zgadzam, na ostatnią chwilę, na rano, po to tylko Ŝeby 
tylko głosować i mam wraŜenie do skutku. To jest moje zastrzeŜenie do pracy 
komisji, do tego jak to Pan przeprowadził, poniewaŜ nie dotyczy się to uchwały. 
Powiem szczerze nie podoba mi się ten sposób prowadzenia prac komisji, bo to 
oznacza, Ŝe się po prostu mało szanujemy.  

Jaromir Falandysz – członek komisji 

Dla mnie to jest mały problem. Większy jest to Ŝe jako inicjator, czyli pewien 
gospodarz uchwały nie mieliśmy na nią Ŝadnego wpływu, co jeszcze bym tam 
zrozumiał bo to jest rutynowa uchwała, ale nawet wiedzę o tym Ŝe mamy taką 
uchwałę podejmować. To jest kompletny brak szacunku do nas jako członków 
komisji. 

Piotr Skiba – członek komisji 

Czy moŜemy odpowiedzialnie stwierdzić, Ŝe przesunięcie tej uchwały na przyszły 
miesiąc nie jest Ŝadnym zagroŜeniem? 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Poproszę Pana dyrektora Spyrę jeśli chcecie.  

Szymon Moś – członek komisji 

Ja nie rozumiem, juŜ prosiliśmy o przesuniecie uchwały, nie udało się. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Czy chcecie Państwo Ŝebym poprosił tutaj przewodniczącego Oleszka. 

Szymon Moś – członek komisji 

Nie chcę Ŝeby teraz prosić tu przewodniczącego Oleszka, bo on nie jest członkiem 
naszej komisji, a właśnie zaczyna się sesja, więc albo głosujemy albo nie. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

To proszę Ŝebyśmy przegłosowali.   

Szymon Moś – członek komisji 
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Zaraz zaczniemy ściągać tu wszystkich łącznie z prezydentem  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Zrozumiałem, Ŝe taki jest wniosek. Szanowni Państwo proponuję, Ŝeby to 
przegłosować. Jest to sprawa i głosowanie takie jak to było poprzednio, w takim 
samym trybie. Ja tej uchwały nie przygotowywałem. 

Beata Wierzba – członek komisji 

Ja zrozumiałam, Ŝe jest wniosek formalny o przesuniecie na następną sesję? 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Stawiajcie zatem formalny wniosek. 

Szymon Moś – członek komisji 

Jan nie stawiam Ŝadnego wniosku formalnego, jeŜeli jesteśmy tu ściągani o 8:45 w 
trybie na mniej niŜ 24h, Ŝeby na siłę głosować uchwałę, co do której się 
wypowiedzieliśmy. Albo to jest Rada Miasta albo to jest jakiś klub dyskusyjny.  

Piotr Skiba – członek komisji 

Czy jest jakaś róŜnica pomiędzy wnioskiem Ŝeby to przesunąć na kolejna sesję? 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Pan przewodniczący prosił mnie Ŝebyśmy przegotowali to na tę sesję, dlatego to 
wpłynęło. Chciałem zauwaŜyć, Ŝe kiedyś bywało tak, Ŝe spotykaliśmy się dwa razy 
w miesiącu. Po długich targach i róŜnego rodzaju kompromisach ustaliliśmy, Ŝe 
będzie to we wtorki o 15:30, raz w miesiącu i w takim trybie procedujemy. Na 
poprzedniej komisji nie było jeszcze o tym mowy. Po ostatniej komisji ten temat 
się pojawił. Były luźne dyskusje, Ŝe Pan przewodniczący prowadzi rozmowy 
dotyczące składu. Jakieś 2-3 tygodnie temu juŜ konkretnie było mówione, Ŝe taki 
projekt do nas dotrze i ten projekt dotarł do Pani prowadzącej komisję w ubiegły 
piątek i został przekazany do komisji. 

Jaromir Falandysz – członek komisji 

Niech autorzy sobie wniosą na sesję i będą inicjatorem tej uchwały, a nie Ŝe 
informują nas, Ŝe my mamy być inicjatorem tej uchwały. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Ja próbuję z tej sytuacji wybrnąć zgodnie ze stanem faktycznym. Dostaliśmy jako 
komisja gotowy druk. Ja rozumiem potrzebę głosowania tego. Robiliśmy to 
wielokrotnie. Osoby są godne szacunku. Nie ma tutaj Ŝadnych podtekstów. 

Jaromir Falandysz – członek komisji 

To nie jest kwestia naszej dyskusji merytoryczna treść tej uchwały i skład Kapituły.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
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Ostatnio uznałem, Ŝe nie mieliście tego w rękach. Dlatego przekazałem ten projekt 
uchwały radnym Falandyszowi i Mosiowi. 

Piotr Skiba – członek komisji 

Ja jestem w stanie poprzeć wniosek Ŝebyśmy to wnosili jako projekt na kolejnej 
sesji. 

Szymon Moś – członek komisji 

To rozumiem, Ŝe na ostatniej komisji nie dało się tego przesunąć na sesję, a teraz 
siłowo będziemy najpierw zmuszeni do kolejnego głosowania i będziemy głosować 
nad Twoim wnioskiem formalnym. Masz prawo go złoŜyć, który jest identyczny w 
przedmiocie jak nasza prośba poprzednia. Mam wraŜenie, Ŝe moŜemy na poziomie 
próśb tutaj operować, a nie wniosków formalnych. Na poprzedniej komisji nie dało 
się tego zrobić, to teraz da się to zrobić. MoŜesz mi wytłumaczyć ta logikę, bo ja 
jej nie rozumiem? 

Piotr Skiba – członek komisji 

Po pierwsze tylko krowa nie zmienia poglądów – to jedna rzecz. 

Szymon Moś – członek komisji 

Do siebie odnosisz tę uwagę, czy do kogoś innego, czy do komisji całej. 

Piotr Skiba – członek komisji 

Do ludzi. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Stawiasz to jako wniosek formalny? 

Piotr Skiba – członek komisji 

Zagłosujmy po prostu i zakończmy tę komisję. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

To proszę oficjalnie. 

Piotr Skiba – członek komisji 

Oficjalnie zagłosujmy wniosek Ŝebyśmy wnosili ten wniosek na następnej sesji. 

Szymon Moś – członek komisji 

Jestem przeciwny takiemu wnioskowi. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Wniosek nie znalazł poparcia. Dlatego teŜ proponuję przegłosowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie powołania Kapituły „ Medalu Św. 
Wojciecha (S. Adalbertusa)” i „Medalu Księcia Mściwoja II (Mestwina II)” jako 
wniosku komisji w wersji przedstawionej nam przez Biuro Rady Miasta Gdańska. 
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Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 

USTALENIA KOMISJI 

Komisja 1 głosem „za”, 2 głosami „przeciw” przy 2 głosach „wstrzymujących się” 
nie przyjęła proponowanego projektu uchwały. 

 

 

PUNKT 3 

Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja. 

________________________________________________________________________ 

W tym punkcie głosów nie było.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za przybycie. 

Na tym posiedzenie zakończono. Godzina 9:15. 

 

 

Przewodniczący  
Komisji Kultury i Promocji RMG 

 

Marek Bumblis 

 

 

Protokołowała: 

Ewelina Szymczyk 

Biuro Rady Miasta Gdańska 

 


